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Aanwezig: 13 vendeliers van de gilden uit Leenderstrijp, Riethoven, Soerendonk, Budel, Borkel, 
Maarheeze, Zesgehuchten en Reusel, waarvan er 5 ook lid zijn van de Vendelcommissie. 

      

Afwezig m.k.:  Vendeliers van de gilden uit Stratum, Nederwetten en Bladel. 
Vendelcommissielid Henk van de Nobelen. 

   

 
Rond de klok van 20.15 uur opende Raadsheer Dirk-Jan Doensen dit vendeliersoverleg met de 
Christelijke Groet. Na een woord van welkom en het voorlezen van de berichten van verhindering bood 
hij excuses aan voor de late toezending van de uitnodiging. Dit zal waarschijnlijk ook de reden zijn voor 
de lage opkomst, al is dit overleg ook al aangekondigd tijdens de Algemene Najaarsvergadering van Kring 
Kempenland. Ook merkt de Raadsheer op dat er bij hem via de e-mail geen vragen zijn ontvangen, die 
tijdens deze vergadering behandeld dienen te worden.  
 

Aanleiding van dit vendeliersoverleg is het gegeven dat het aantal actieve vendeliers op federatief niveau, 
maar zeker ook binnen Kring Kempenland, afneemt en ons zorgen baart. Daarom zijn er op federatief 
niveau bij wijze van proef al aanpassingen gedaan in de klasse-indeling en worden er in een aantal kringen 
ook proeven uitgevoerd om C-vendeliers die promoveren, maar geen acrobatisch willen/kunnen draaien, 
wel aan het vendelen te houden. Deze informatie wordt via de Algemene Vergaderingen van de Kring en 
via het jaarverslag van de Raadsheer Vendelen met de gilden gedeeld, maar de ervaring leert dat deze 
informatie uiteindelijk niet terecht komt bij de vendeliers. Om deze reden is ervoor gekozen om een 
vendeliersoverleg te organiseren, zodat informatie rechtstreeks aan de vendeliers kan worden gegeven, 
maar dat de vendeliers hun vragen ook rechtstreeks bij de vendelcommissie kunnen neerleggen.  
 

Vervolgens worden de volgende zaken besproken: 
 

Gewijzigde klasse-indeling van het groepsvendelen: 
Met ingang van 2018 is door de Federatieve Vendelcommissie, bij wijze van proef, een wijziging in de 
klasse-indeling bij het groepsvendelen gedaan, waardoor de klasses ‘groepsvendelen 3 en 4 personen’ en 
‘groepsvendelen 5 en meer personen’ zijn ontstaan. Deze proef heeft een looptijd van drie jaar, dit 
betekent dat in ieder geval in 2019 en 2020 deze klasse-indeling nog van toepassing is. In 2018 heeft deze 
wijziging binnen Kring Kempenland helaas niet geleid tot meer deelname.  
Gevraagd wordt waarom vendeliers niet (meer) deelnemen aan de wedstrijden groepsvendelen. Tijdens dit 
overleg worden de volgende redenen aangevoerd: 

- Het aantal actieve vendeliers neemt af; 
- In het verleden is regelmatig ingeschreven, maar te elfder ure alsnog moeten afmelden omdat niet 

voldoende vendeliers aanwezig waren; 
- Tentgebeuren is ook interessant!; 
- Tijdsindeling heeft ook als gevolg dat vendeliers ervaren dat zij pas laat aan de beurt zijn; 
- Teruglopend animo om te oefenen voor een gildefeest. 

Gevraagd wordt of bovenstaande redenen ook bij de tamboers en bazuinblazers leven of dit specifiek 
voor de vendeliers is. Vanuit de vergadering wordt tevens de vraag gesteld of het toegestaan is dat 
vendeliers van twee gilden samen een groep vormen onder het motto van “Meedoen is belangrijker dan 
winnen”. Dit is niet toegestaan en zover bekend is dit ook nog niet aan de orde.  
 
Deelname aan de wedstrijden tijdens gildefeesten. Hoe kunnen we dit bevorderen?: 
Zoals bij de opening van dit overleg al is gemeld, loopt het aantal deelnemende vendeliers aan de 
wedstrijden sterk terug. Niet alleen het aantal B-vendeliers, maar ook het aantal C-vendeliers is sterk 
afgenomen. Bij de overgang van de Klasse Jeugd naar Klasse C zou de tijd in combinatie met een groter 
vendel de oorzaak kunnen zijn. Bij promotie van Klasse C naar Klasse B en het feit dat er dan acrobatisch 
gevendeld moet worden, is voor veel vendeliers in het verleden een drempel geweest. 
Gevraagd wordt of er ooit is gedacht aan de instelling van een Vaandelklasse ZA voor vendeliers ouder 
dan 60 jaar. Hierover is wel gesproken, maar met in het achterhoofd dat het aantal prijsschilden moet 
verminderen en een afkalvend aantal vendeliers is de inschatting gemaakt dat instelling van een extra 
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klasse weinig extra deelnemende vendeliers zal opleveren. Naar aanleiding van deze vraag wordt 
geconstateerd dat niet alle vendeliers op de hoogte zijn dat er een Vaandelklasse Zonder Acrobatiek en er 
een Vaandelklasse Met Acrobatiek bestaat. 
Opnieuw wordt opgemerkt dat ook de maatschappelijke trend dat het moeilijker is om mensen voor 
langere periodes aan iets te binden, debet is aan het gildewezen in zijn algemeenheid. 
 

Naar aanleiding van het besprokene wordt tijdens deze vergadering spontaan voorgesteld om te 
overwegen om de klasse-indeling te wijzigen. Het volgende wordt voorgesteld: 

- Klasse B en Klasse A worden samengevoegd tot één klasse Acrobatisch vendelen, waarbij de 
tijdsduur 4 minuten klassiek en 4 minuten acrobatisch is; 

- Tijdsduur Klasse C wordt verlaagd naar 6 minuten; 
- Indien men promoveert vanuit de Klasse C kan men kiezen of dat men acrobatisch gaat vendelen 

of klassiek blijft vendelen; 
- Door het wegvallen van de Klasse B kan eventueel een Vaandelklasse ZA ouder dan 60 jaar 

worden ingesteld. 
Afgesproken wordt dat de Vendelcommissie het bovenstaande op korte termijn in beraad neemt en met 
een voorstel komt, waarmee geëxperimenteerd kan worden tijdens de Kringgildedag in Gerwen.   
 
Waar lopen vendeliers tegenaan? 
Vanuit de aanwezige vendeliers worden geen concrete zaken naar voren gebracht. Wel klinkt vanuit 
district West het geluid dat de afwezigheid van een kundig instructeur het moeilijk maakt om vendeliers 
op te leiden c.q. aan het vendelen te houden.  
In zijn algemeenheid wordt opgemerkt dat het wel wenselijk is dat het opmerkingenvak op het juryrapport 
ook wordt gebruikt. Daarnaast wordt het als een goede zaak ervaren dat jeugdvendeliers die hun vendel 
laten vallen, doorgepunt worden, maar niet in de prijzen kunnen vallen.  
Opgemerkt wordt nog dat het meest actuele Federatieve vendelreglement te vinden is op de website van 
de NBFS via de link http://www.schuttersgilden.nl/pdf/vendel_reglement_2013.pdf. 
 
Vertegenwoordiging namens district Zuid en West in de vendelcommissie: 
Zowel in district Zuid als in West is er een vacature in de Vendelcommissie. In district Zuid heeft Fons 
van Dommelen aangegeven zijn functie vacant te willen stellen. Karel Smets van het St.-Annagilde 
Riethoven geeft aan dat hij de vraag heeft uitgezet binnen de vendeliers van zijn gilde, maar tot op heden 
hierop nog geen reactie heeft ontvangen.  
 
Tenslotte wordt er nog een rondvraag aan de orde gesteld. Hiervan wordt echter geen gebruik gemaakt. 
Nadat Raadsheer Dirk-Jan Doensen alle aanwezigen heeft bedankt voor hun inbreng en het Gilde St.-Jan 
Baptista Leenderstrijp voor de genoten gastvrijheid sluit hij rond 21.45 uur de vergadering met de 
Christelijke Groet. 

http://www.schuttersgilden.nl/pdf/vendel_reglement_2013.pdf

